
GORM 50 år 

Sige tak til de øvrige 4, som var med på idéen om at starte orienteringsklub i Jelling. 

Det har vist sig at være den rigtige idé. 

Som skrevet i indbydelsen var vi alle medlemmer i Vejle, men vi følte, at det var os, der lavede det 

meste af foreningsarbejdet på dette tidpunkt. 

Vi skiltes i bedste forståelse – Gerda skiver i protokollen: ”Vi ønskede hinanden et godt 

samarbejde” 

OK SNAB strammede sig gevaldigt op herefter, og vi konstaterer i dag, at OK SNAB i dag er en af de 

største og mest velfungerende klubber i Sydkredsen. 

 

Kortet, som der er løbet på i formiddags, var for øvrigt rekognosceret af medlemmer fra Jelling, 

inden vi forlod Vejle. Der står også, at det er tegnet af medlemmer af OK SNAB, Vejle. 

Det brugte vi i Jelling nok 250 timer på. 

Ved kommunesammenlægningen i 1967 mellem Hvejsel, Kollerup-Vindelev og Jelling havde én af 

de største ildsjæle i Jelling – Reinholdt Jensen – allerede i oktober 1966 taget initiativ til en 

sammenlægning af idrætsforeningerne i de tre sogne til en samlet forening: Jelling forenede 

Sportsklubber. Vi søgte om optagelse her. 

Det vi brugte mest tid på i starten, var 3 ting. 

 

1. Hvad skulle klubben hedde.  

Det tog nogle møders tid at beslutte os. 

Det skulle gerne være et navn, som relaterede sig til Jelling – og ikke bare Jelling orienteringsklub. 

Tanken var ”Vikingerne”, men der var dengang en klub i Ålborg, som hed det. 

I 1969 indviede man en idrætshal i Jelling, som kom til at hedde Gormshal. 

Når GORM havde sin egen hal, kunne han vel også have sin egen orienteringsklub. Og sådan blev 

det. 

 

2. Logo 

Det havde Conny forstand på, så det klarede han. 

 

3. Klubtøj og farve. 

Det tog også noget tid, men man enedes om ”marineblå” og med 2 striber på ærmerne. SMART. 

Blev købt ved Yngve Eg – Mona Nørgaard. 

------ 



Det var ydmyge forhold, vi startede under. 

Vi 5 fordelte arbejdet mellem os med formand, næstformand, kasserer, sekretær og så allerede på 

det tidspunkt en materielforvalter. Jenny. 

Der var ikke meget materiel at styre, og det fyldte ikke mere, end det kunne være under din seng, 

Jenny Se dig omkring hernede i dag !!!! Hvad med en snescooter. 

Nu havde materielforvalteren også andre opgave. Læse op af protokollen. (opkræve startafgifter 

og kørsel og aflevere til kassereren, som jo boede under samme tag. 

Der er stadig nedfældet Conny, at du meddelte, at du nok skulle rentegne all de kort, som vi kunne 

rekognoscere. Dette tilsagn er fortsat ikke trukket tilbage. 

 

Og hvad have vi så forestillet os ??? 

Det husker jeg ærlig talt ikke. Vel ligesom i Vejle 

Men det viste sig hen ad vejen, hvad vi ikke have forestillet os 

Vi havde ikke forestillet os,  

1. At vi også skulle lave motionsløb - Jellingløbet – med op imod 1.000 deltagere. 

2. At vi skulle være aktive hjælpere ved Jelling Musikfestival – fandtes ikke i 1973 

3. At vi skulle lave danmarksmesterskaber. Har siden lavet 4-5 stykker. 

4. At vi skulle være medansvarlig for et verdensmesterskab, som vi gjorde i 2020-2022.  

5. At vi skulle få klubhusfaciliteter, som vi har fået her – både til gavn for os selv og offentligheden. 

6. At vi skulle have Jelling golfklub som nabo her – fandtes ikke i 1973 

7. At vi også skulle være en skiklub 

8. At vi også skulle arbejde med en hvidvasklov, der gør livet surt for frivillige foreningersledere 

9. At vi skulle få en løber, som 12 år i træk blev dansk mester i sin aldersklasse – fra 9 til 20 år - 

    Chris Terkelsen. Det var andre løbere i klassen. I de 12 år var der i alt 322 deltagere, eller 27 

løbere til start i  gennemsnit. Jeg vil vove den påstand, at det aldrig vil gentage sig for nogen løber. 

Jeg vil også gerne sige tak til: 

Skovejerne i Jelling skov. Uden jeres imødekommenhed havde vi ikke haft en klub 

Jelling Golfklub for gensidig forståelse for vore aktiviteter. 

Jeppe Seir for kopiering af materiale i tide og utide 

Slutte med en mail fra Merete: 

From: Merete Larsen  
Sent: Thursday, February 21, 2019 9:22 AM 
To: Bent Nielsen  
Subject: Æresmedlem 

  
Kære Bent. 
Hjertelig tillykke med din nye titel i klubben. 



Hvor er det velfortjent. 
Mvh. Merete 
 

  
 
Fra: Bent Nielsen [mailto:bent@jellingnet.dk]  
Sendt: 21. februar 2019 10:29 
Til: Merete Larsen 
Emne: Re: Æresmedlem 

 

Kære Merete. 
  
Tusind tak for din hilsen. 
Det kom totalt bag på mig. Selv Poul Erik har kunnet holde mund med det. 
  
Det var en stor overraskelse, da hele den gamle bestyrelse fra 1973 dukkede op. 
Imponerende, at denne bestyrelse fortsat er intakt og ved “sine fulde fem”. 
  
mange hilsner 
Bent 
  
  

Det bedste bevis på, at orienteringsløb er godt for både krop og sjæl. ☺ 
Mvh. Merete 
 

 

”Rødes” udtalelse til TV Midt-Vest efter målgang ved Wild West: 

Man gå eller løbe orienteringsløb lige så længe, som man kan tygge smør” 

 


